

Title (en)

Cutter tool for a cutting chain or a cutting belt.

Title (de)

Schneidwerkzeug für eine Schrämkette oder einen Schrämiemen.

Title (fr)

Outil tranchant pour une chaîne ou une courroie d'haveuse.

Publication

EP 0089499 A1 19830928 (DE)

Application

EP 83101676 A 19830222

Priority

DE 3209391 A 19820315

Abstract (en)

1. A cutting tool for a cutter chain or a cutter belt, consisting of a main body (6) having cutter bits (7) fastened to it, which are formed respectively from a cutter body (10) having a fixing lug, characterized in that the main body (6) at the side next the workface (4) is provided with a opening (8), that the cutter body (10) of the cutter bit (7) projects through the opening (8), and that the fixing lug (9) of the cutter bit (7) rests at one side against the rear of the opening (8) to form a positive fit and at the other side against part of one link of the chain, a section of the belt or a shaped piece (14) which nearly fills a cavity in the main body (6) and is a detachable or fixed component of the cutter chain or cutter belt (1).

Abstract (de)

Ein Schneidwerkzeug (3) für eine Schrämkette oder einen Schrämiemen (1) besteht aus einem Grundkörper (6) mit daran befestigten Schneidplaketten (10), die aus einem Schneidkörper (10) mit einem Befestigungsansatz (9) gebildet sind. Die Schneidplaketten (10) werden von der Innenseite des Grundkörpers (6) her durch eine Öffnung (8) hindurchgesteckt und liegen mit ihrem Befestigungsansatz (9) an der Rückseite der entsprechenden Grundkörperseite formschlüssig an. Der Grundkörper wird halb formschlüssig, halb mit Hilfe eines Steckverschlusses an der Schrämkette bzw. an dem Schrämiemen (1) gesichert, so daß das Lösen des Grundkörpers auch nach längeren Stillstandszeiten durch Herausschlagen eines Verschlußbolzens (16) gelingt. Diese Lösung führt zu einem besonders geringen Aufstellmoment des Grundkörpers infolge eines geringen Abstandes zwischen dem Schneid-Angriffspunkt und der Ketten- bzw. Riemenzugkraft.

IPC 1-7

E21C 25/42

IPC 8 full level

B27B 33/14 (2006.01); **B28D 1/12** (2006.01)

CPC (source: EP)

B27B 33/141 (2013.01); **B27B 33/144** (2013.01); **B28D 1/125** (2013.01)

Citation (search report)

- [Y] DE 2940288 A1 19800508 - JOY MFG CO
- [Y] DE 1816712 U 19600818 - EICKHOFF GEB [DE]
- [Y] GB 1388503 A 19750326 - SANDVIK AB
- [Y] GB 2074631 A 19811104 - KENNAMETAL INC
- [Y] US 1468914 A 19230925 - EUGENE MORGAN OLIVE
- [A] FR 2280786 A1 19760227 - VETTER WOLFGANG [DE]
- [A] FR 1552599 A 19690103
- [Y] Soviet Inventions Illustrated Woche D29, 26. August 1981 Sektion Q49 & SU-A-775309

Cited by

EP0284593A1; BE1000418A4

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0089499 A1 19830928; EP 0089499 B1 19851227; AT E17152 T1 19860115; DE 3209391 A1 19830922; DE 3361595 D1 19860206

DOCDB simple family (application)

EP 83101676 A 19830222; AT 83101676 T 19830222; DE 3209391 A 19820315; DE 3361595 T 19830222